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Kære forældre, husk at

nævne
erhvervsuddannelserne ved

spisebordet

Studier viser, at I forældre betyder rigtig meget for børns

uddannelsesvalg. De unge søger primært råd og vejledning i familien.

Men et studie fra Aalborg Universitet konkluderer også, at mange

forældre mangler konkret viden om mulighederne i

uddannelsessystemet.
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Jeg har en bøn til jer forældre med et barn i 9. eller 10. klasse. Lige nu er jeres børn i gang med at træffe

livets måske første store valg. Senest den 1. marts skal de have besluttet sig for, hvad der skal ske efter

sommerferien.

Der er mange forskellige uddannelser at vælge imellem, og de næste uger kan måske være fortvivlende

for jeres børn. Jeg håber, I vil tage nogle grundige, åbne snakke omkring spisebordet.

Studier viser, at I forældre betyder rigtig meget for unges uddannelsesvalg. De unge søger primært råd og

vejledning i familien. Men et studie fra Aalborg Universitet konkluderer også, at mange forældre mangler

konkret viden om mulighederne i uddannelsessystemet.

Vi forældre ønsker jo alle, at vores børn får en god uddannelse, og vi vil gerne hjælpe og støtte dem til at

gå en vej, hvor de finder passion og glæde. Men når det spidser til, har man måske ikke lige fået studeret

de mange gode muligheder på ug.dk.

Rigtig mange unge vælger at gå den gymnasiale vej. Gymnasierne er blevet talt kraftigt op i mange år, og

når først sidemanden, den gode veninde og mange af kammeraterne har sat kryds ud for det lokale

gymnasie på optagelse.dk, ser man måske ikke alle de andre gode muligheder.

De senere år er der færre og færre unge, der har tilmeldt sig en uddannelse til for eksempel tømrer, murer,

procesoperatør og butiksslagter. Og det er ærgerligt.

Danmark kommer til at mangle faglærte i fremtiden. Selvom man selvfølgelig ikke skal vælge uddannelse

ud fra samfundets behov, så betyder den fremtidige mangel på faglærte alligevel, at man med en

erhvervsuddannelse bliver eftertragtet som arbejdskraft. Jobsikkerheden vil være høj.

Derudover giver erhvervsuddannelserne også rigtig gode muligheder for at læse videre senere hen (en

mulighed, der ofte bliver overset). Og man skal ikke se længere end til Løvens Hule på DR1 for at få øje på

faglærte, der er blevet seje iværksættere.

Kære forældre, snakken omkring spisebordet bliver utrolig vigtig.

https://politiken.dk/indland/uddannelse/studieliv/art6532235/Unge-er-i-en-understr%C3%B8m-af-angst-for-at-v%C3%A6lge-forkert
https://vbn.aau.dk/en/publications/for%C3%A6ldres-betydning-for-unges-uddannelsesvalg-og-inddragelse-i-ve
https://vbn.aau.dk/en/publications/for%C3%A6ldres-betydning-for-unges-uddannelsesvalg-og-inddragelse-i-ve
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https://www.optagelse.dk/
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